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Consell de Barri de Montbau 
 

Data: 8 de novembre de 2023 a les 19:00 hores. 
Lloc: Sala Polivalent de Montbau – Carrer Domènech i Montaner, 3 

 
 
Assistents:  

-Taula: Lluís Rabell (Regidor d’Horta-Guinardó), Sergi Perea (Conseller Tècnic 
d’Horta-Guinardó i Conseller del barri de Montbau) i Elena Amat (Gerent 
d’Horta-Guinardó).  

 

Ordre del dia: 
1.  Renovació de la Comissió de seguiment i la Vicepresidència del Conseller de Barri  

2.  Informació actuacions al barri  

3.  Torn obert de paraula  

 
Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull 
d’acords. 
 
El Conseller del barri, Sergi Perea, inicia la sessió i dóna pas als punts de l’ordre del 
dia. 
 
1. Renovació de la Comissió de seguiment i la Vicepresidència del conseller de barri 
 

Andreu Parera (Tècnic de participació d’Horta-Guinardó) fa l’explicació de la 
renovació de la comissió de seguiment, renovació que es fa cada quatre anys a 
l’inici de cada nou mandat. A la primera fase es fa una presentació del procés de 
renovació davant del Consell de Barri, on som actualment. A la fase dos, les 
persones que es vulguin presentar a la comissió de seguiment ho hauran de fer 
mitjançant la plataforma Decidim Barcelona fins a 3 dies abans de la propera 
comissió de seguiment. Una vegada presentades totes les candidatures, en una 
tercera fase, es fa una validació durant el primer trimestre del 2024 i una 
preselecció i, a la fase quatre i última, és on es farà la votació de les candidatures, 
que és sobre el conjunt de candidatures i per majoria simple dels vots emesos.  

Exactament igual per la renovació de la vicepresidència del Consell de Barri. 
L'única cosa que canvia és a la fase quatre, on la votació per cada candidatura i 
l’aprovació és de dues terceres parts sobre total d’assistents.   
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2. Informe del Regidor sobre l’estat actual del Barri de Montbau 
 
Pren la paraula el regidor, Lluís Rabell, per explicar els principals projectes que es 
duran a terme durant aquest mandat.  

- Millores a l’Àmbit Harmonia – Àmbit 2: s’ha fet un arranjament del carrer 
Vayreda finalitzat el novembre del 2022, que va trigar a ser recepcionat per 
diferents ajustos en l’execució de l’obra, amb una inversió de 2,5 milions 
d’euros. Els arbres i enjardinats de nova plantació han estat protegits durant 
pràcticament un any  perquè poguessin arrelar i durant aquestes últimes 
setmanes s’està concloent aquest manteniment i es retiraran les tanques. 
Es van detectar esllavissades de terra i, per poder resoldre-h,o s’haurà de 
compactar el terra amb un talús. Es preveu que l’obra serà executada el 
maig del 2024. 

- Rampes mecàniques del carrer Poesia: L’actuació consisteix en la 
realització d’una rampa en tres fases d’execució: la fase 1, que va des del 
Passeig de Vall d’Hebron fins al carrer Àngel Marqués; la segona fase, que 
continua fins al carrer Harmonia, i la fase tres, que és l’ampliació de la 
vorera del costat Llobregat. La primera fase està en procés de redacció i al 
juny es presentarà el projecte executiu definitiu. El compromís és que a 
l’inici de l’any vinent es licitarà la redacció dels projectes dos i tres; 
s’iniciaran les obres de la primera fase el març del 2025 amb una duració 
de dotze mesos, i l’inici de les fases dos i tres serà - en un principi- el febrer 
del 2026, amb un temps d’execució de quinze mesos.  

- Reforma local AVV Montbau: El projecte engloba la nova distribució de 
sales de reunions, despatxos i els banys de l’equipament. Els diferents 
problemes tècnics (normatius) en la redacció del projecte han obligat a 
posposar la seva execució; cal regularitzar la situació del local, que és 
propietat de l’IMHAB. Abans de finalitzar l’any es farà una reunió amb l’AVV 
per tal d’establir les dates d’execució.  

- Porcs Senglars: Es van fer captures sistemàtiques, l’última captura ha 
estat de 29 senglars en 27 actuacions al darrer trimestre. A la taula de 
coordinació de Collserola es parla molt de com actuar amb el tema. El nou 
model de papereres està funcionant molt bé.  

- Font de Can Barret: Al mes de febrer la font va deixar de rajar aigua de 
forma sobtada i es va pensar que s’havia assecat la mina, però resulta que 
en desmuntar la instal·lació per substituir els elements antics i en mal estat 
es va aconseguir que sortís una mica d’aigua. Es va realitzar una analítica 
de control de qualitat de l’aigua que va donar uns valors de nitrats elevats si 
es compara amb el límit que marca la legislació per l’aigua potable, cosa 
que desaconsella el consum per raons sanitàries.  

- Pacte per la Ronda de Dalt: Aquest mandat es farà la fase 2, el tram que 
va des de l’IES Vall d’Hebron fins a l’Avinguda Vallcarca, entre el segon 
trimestre del 2024 i el 2n trimestre del 2027, amb un pressupost de 40 
milions d’euros. Pel que fa a les fases 3 i 4, l’objectiu és trobar una solució 
arquitectònica viable i que sigui, al mateix temps, de consens.  
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- MPGM per a la reordenació de l’entorn de La Llosa: Feia 12 anys que 
s’havia de fer el plantejament de l’entorn. En aquest entorn es portaran a 
terme dos projectes: 
• Construcció de l’edifici de consultes externes de l’Hospital de la Vall 

d’Hebron. És una inversió de 87,5 milions d’euros i la previsió és que el 
projecte finalitzi l’any 2026. És un projecte que s’anirà compartint amb 
el veïnat perquè aquest el conegui. Edifici de 10 plantes que permetrà 
alliberar 250 consultes externes, 100 gabinets d’exploració i 100 places 
d’hospital de dia.  

• Construcció de l'edifici de l'Agència de Salut Pública. El projecte està 
en redacció amb una inversió estimada 26 milions d’euros. El complex 
reunirà les dependències que ara estan disperses en diversos edificis. 
A mesura que es vagi portant a terme el projecte també s'anirà 
compartint de forma pública.   

- Modernització de les escales mecàniques de l’avinguda d’Artur 
Mundet: És una obra en curs i té prevista finalització el 20 de novembre, 
amb un pressupost de 532.182 euros. S’està fent la substitució de tots els 
elements mòbils del grup motriu i de tots els elements de maniobra i 
telecomandament. D’altra banda, es rehabilita l’estructura i balustrada de 
les escales.  

- Reparació de Pont d’Herrera el Vell: És una obra pendent d’inici aquest 
mes de novembre amb una durada d’un mes. S’hi faran treballs de 
manteniment per sota la Ronda de Dalt, a la continuació del carrer 
Harmonia que comunica amb els Jardins de Frida Kahlo. Els treballs tenen 
com a finalitat el manteniment de l’estructura de formigó del pont, duent a 
terme una neteja i pintura de la totalitat de les superfícies de formigó en la 
part inferior.  

- Projecte d’urbanització dels entorns del Mercat de la Vall d’Hebron – 
Teixonera: es començarà a executar l’octubre del 2023, no és una obra 
exactament del barri però afecta l’entorn. Es tracta d’una inversió de 2,4 
milions d’euros.  

- Zona d’estacionament regulada: Hi ha la sol·licitud persistent d’ampliar 
els horaris d’aparcament. Hi ha un treball pendent, que abans d’acabar 
l’any 2023 hi hagi un decret de mobilitat amb BSM per ampliar els horaris 
d’aparcament.  

- Espai de persones grans: Montbau és un barri amb un percentatge de 
gent gran molt important i, per tant, s’han de pensar equipaments adequats. 
S’està parlant amb la Fundació Caixa Catalunya-La Pedrera sobre local del 
que disposen.  

- Estacionament de motos en vorera: Abans de finalitzar l’any es farà una 
campanya informativa i sancionadora amb GUB en aquells punts del barri 
que presentin major problemàtica. S’estan estudiant aquelles zones del 
barri amb manca de places d’estacionament per motos. 

- Altres peticions: Respecte a la caixa elèctrica del carrer Àngel Marquès 8, 
finalment serà el Districte qui es farà càrrec de treure-la. També es fa 
referència a l’estat dels camins dels Jardins Pedro Muñoz Seca, a una 
petició de cal·listènia al barri i a diferents afectacions per obres de serveis. 
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- Pla de barris: Es pretén que a la primavera de l’any 2024 es puguin licitar 
els projectes perquè així en el pla de barris del 2025-2029 puguin començar 
al més aviat possible. La idea és que Montbau es pugui beneficiar 
d’aquesta estratègia. 

 
3. Torn de paraula 
 

En primer lloc es convida a intervenir a les persones que han formulat preguntes 
per escrit. 
 

Intervenció  Resposta  
Francisco Villegas, veí  
♦ Fa diversos Consell de Barri que es 

reclama que al carrer Harmonia 31 hi 
ha 5 trams d’escales on la més petita 
té 12 esglaons i la més gran 34. No 
permet l’accés d’ambulàncies, ni 
persones amb diversitat funcional... 
Estan totalment aïllats.  

♦ La primera escala que és de pedra, 
la barana que hi ha és l’antiga. Falta 
il·luminació en el tram del mig de les 
escales.  

Gerent:  
♦ Demana disculpes perquè no és 

possible que continuï sense fer-se 
les millores i s’ha de solucionar i 
garantir l’accessibilitat.    

Antonio Rubio, president de la comunitat 
de veïns del carrer Harmonia 33,  
♦ Falten rampes d’accés al carrer 

Harmonia 31, abans podien passar 
les ambulàncies, bombers, Guàrdia 
Urbana, repartidors i ara amb l’obra 
ja no poden.  

♦ Hi havia un arbre inclinat des del 
gener 2022, es va demanar un 
informe i no ha arribat. 

♦ Arbres secs i morts. Està previst fer 
més plantació d’arbres? 

♦ Falta Barana al primer tram de ñes 
escales centrals.   

♦ Entollament d’aigües a la placeta de 
formigó del carrer Harmonia 33.  

Regidor:  
Es prén nota. 

Clara, veïna representant dels edificis 
Angel Marques 8-10-12:  
♦ És la veïna de la caixa elèctrica 

d’Endesa que reivindica que es retiri i 
que hi ha el compromís de Districte 
de l’anterior Consell.  

♦ Prou bars a la plaça, no som una 
extensió de l’hospital, som un barri.  

♦ Falten equipaments més importants 
al barri que bars i terrasses.  

♦ Caldria que es facin les arquetes de 
tot arreu. Fins a quin punt 
l’Ajuntament és l’encarregat de fer-ho 
perquè els edificis ja han fet tot el 

Regidor: 
♦ L’Ajuntament pensarà la proposta 

de comprar locals per fer-hi 
equipaments pel barri.  

♦ S’ha de fer un estudi de les 
terrasses i comerços que hi ha al 
barri. I s’han d’aplicar les 
ordenances a tots els barris.  

♦ Els bancs es resisteixen a posar 
caixers automàtics.  
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que havien de fer.  
Miguel Soriano, veí 
♦ A l’entrada del carrer Harmonia 31: 

que hi puguin entrar les ambulàncies, 
els veïns amb la compra, els 
jardiners...  

Regidor:  
Es prén nota. 

Toni Mateo, veí  
♦ Ronda de Dalt, falta informació de 

dates sobre les fases 3 i 4.  
♦ Pla de Barris, fins que no sigui cert 

que entren no s’ho creurà.  
♦ Zona Verda 24 hores per a quan.  
♦ S’arreglen coses, però no del tot. Per 

exemple local AAVV, la barana...   
♦ Porcs senglars n’hi ha menys, però 

les tanques no serveixen per res.  
♦ Demana xifres de les rampes del 

carrer Poesia 
♦ Es demana cal·listènia.  

Regidor: 
♦ Pla de Barris que es dissenyarà, 

incorporarà elements com ara els 
barris d’alta complexitat que no 
només per la renda si no entren 
per altres criteris.  

♦ Els hi ha donat diverses dates i les 
projeccions de les fases 3 i 4 
s’han de fer durant aquest mandat 
almenys els projectes executius.  

Joaquim Borràs, veí  
♦ Va haver-hi un canvi de contenidors 

a tot el barri, com pot ser que en tot 
el barri hi hagi contenidors grans i al 
tram on van els senglars cada nit n’hi 
hagi de petits? 

♦ La mateixa empresa que va fer les 
obres anteriorment, van ocasionar 
desperfectes i no han aconseguit que 
els hi solucionin.  

Regidor: 
♦  Parlaran amb neteja.  
Conseller:  
♦ Es veu que aquest canvi el van 

parlar neteja i la GUB per un tema 
de seguretat de funcionament del 
camió i seguretat de les persones.  

Josefa, veïna  
♦ El túnel que els porta de Montbau a 

Vall d’Hebron està fosc i brut. No es 
recull la brossa que genera.  

Regidor: 
♦ Pertany a TMB i ho parlaran amb 

ells.  

Josep Maria Dueñas, veí 
♦ S’ha de mirar molt bé l’estudi de 

mobilitat, ja que es pot acabar amb la 
mobilitat total del barri.  

Regidor:  
♦ Hi ha un Pla de Mobilitat que es 

presentarà a l’empresa 
corresponent a principis de 
desembre.  

Fernando Marzá, arquitecte 
♦ El Barri és patrimoni d’arquitectura 

contemporània, les obres s’han de 
fer amb molta cura.  

♦ Terreny molt gran on es posen els 
cotxes de les obre: arribar a un acord 
amb la Diputació perquè els hi deixin 
per tenir llocs d’aparcament.  

Regidor:  
♦ Queden apuntades les peticions 

de parlar amb la Diputació.  

 
S’obre un nou torn de paraula. 
 

Intervenció Resposta 
Ana Maria, veïna  
♦ Demana que és no es continuïn fent 

Regidor:  
♦ S’ha de retirar del carrer.  
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servir les baranes com a skateboard. 
♦ No s’han canviat totes les papereres 

per les noves.  
♦ Restaurant Corner, ocupen més 

espai del permès a la terrassa.  
♦ Hi ha una bicicleta que fa molt temps  

que si us plau la retirin.  
♦ Esplanada de Montbau falta 

il·luminació.  

♦ Si el restaurant és cert, se’ls hi 
retira la llicència perquè el que fan 
no es pot fer.  

 

Jaime, Associació de Veïns  
♦ Impossible aparcar en tot el barri per 

diverses obres al mateix temps  
♦ Problemàtica de treure aparcament 

de les motos a les voreres depenen 
del lloc, no és una bona idea i menys 
si es trauran places d’aparcament 
per cotxes.  

Conseller:  
♦ S’ha de fer una reordenació viària 

perquè les voreres només siguin 
pels vianants.  

Veí, 
♦ Revisar les terrasses dels 

restaurants.  
♦ Els semàfors del pont arquitectura un 

dels dos treure’l. 
♦ Escales mecàniques al carrer Música 

i al carrer Pintura.  

Regidor:  
Es prén nota. 

Veí, 
♦ Que tinguin present que al parc 

infantil s’hi creen barrancs de fang. 
 

Regidor:  
Es prén nota. 

 
 
Es dona per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 21:00 hores. 
El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç: 
https://www.youtube.com/watch?v=9i56-iDrrug&t=7s  

https://www.youtube.com/watch?v=9i56-iDrrug&t=7s

